

國立臺北大學2026國際合作加值型(Add-on)計畫構想書
National Taipei University 2026 International Add-On Collaboration Project Proposal

壹、基本資料 Basic Information

申請系所/單位 Department/Unit	中文 Chinese :			
	英文 English :			
計畫申請人 Project Applicant	中文 Chinese :		職稱 Job Title (Chinese) :	
	英文 English :		職稱 Job Title (English) :	
	行動電話 Mobile :		E-mail :	
計畫執行期限 Project Execution	自 115年1月1日 起 至 115年12月15日 止			
申請補助 計畫名稱 Title of Proposed Research Project	中文 Chinese :			
	英文 English :			
跨國合作對象 (國外計畫主持人) International Collaboration Partner	人員姓名 Name :		合作機構所在國家 Country	
	合作機構 Institution :			
	姊妹校 Current Partner : ☐ 是 YES ☐ 否 NO			
	合作單位的國際聲望 International Reputation (可擇一填寫 Select one)			
申請人執行 研究計畫情形 Applicant's Research Project Performance	☐ QS World University Ranking 名次 Ranking_____			
	☐ ARWU (上海交大) 名次 Ranking_____			
	☐ 泰晤士報大學排名(THE) 名次 Ranking_____			
	☐ 其他，請說明評量國際聲望的依據			
	Others: Please specify the basis for evaluating international reputation.			
☐ 研究計畫已獲國科會核定。The research project has been approved by the National Science and Technology Council (NSTC) 計畫名稱 Project Name (中文及英文) : _____				
其他團隊成員				
國內 共同主持人 (無則免填) Domestic Co-Principal Investigator (optional)	服務單位	Institution		
	姓 名	Name	職稱	Job Title
	聯絡電話	Contact Number	E-mail	
國外 共同主持人	服務單位	Institution		
	姓 名	Name	職稱	Job Title

(無則免填) International Co-Principal Investigator (optional)	聯絡電話	Contact Number	E-mail	
國內外 協同研究人員 (無則免填) Domestic and International Collaborative Researchers (optional):	服務單位	Institution		
	姓 名	Name	職稱	Job Title
	電 話	Contact Number	E-mail	
經費預算總表 Budget Summary				
經費項目 Categories			金額 Amount (新台幣 NTD.)	
研究人力費(限獲國科會補助之計畫) Research Personnel Costs--limited to projects funded by NSTC				
耗材、物品、圖書、雜項費用(含國內差旅費) Consumables, Supplies, Books, Miscellaneous Costs (including domestic travel expenses)				
國外學者來臺或以數位方式辦理邀請訪問費用 Costs for Inviting International Scholars to Taiwan or Hosting Virtual Visits				
國外差旅費-執行國際合作與移地研究、出席國際會議 International Travel Expenses – Conducting International Collaboration, Offsite Research, and Attending International Conferences				
經費規劃總額 Total Amount				

※本計畫構想書總頁數（不含個人基本資料表及合作同意函）以10頁為限，字型大小為12pt。

The total length of this proposal, excluding the personal information form and collaboration agreement letter, is limited to 10 pages, with a font size of 12pt.

貳、國際合作加值型計畫—中英文摘要

International Add-On Research Project Abstract (Chinese and English)

請就本計畫要點作中文及英文概述（各五百字以內），並依本計畫性質自訂關鍵詞。

Please provide a summary of the key points of this project in both Chinese and English, each within 500 words.

Include self-defined keywords relevant to the nature of the project (maximum 500 words)

計畫摘要
計畫名稱:
Project Abstract
Project Title:

參、計畫構想與國際化效益 Project Proposal and Internationalization Impact

計畫申請人請依下列項目(另以 A4 紙繕打檢附於後)詳細說明:

Applicants should provide a detailed explanation of the following items on A4 paper and attach them to the proposal:

一、研究計畫的全球趨勢、重要性及與申請人之研究關連性

Trends and Significance of the Research Project, and Relevance to Applicant's Research

闡述研究計畫的全球發展趨勢及其對台灣學術發展的重要性，並說明申請人近年研究方向、成果與擬研究項目的關聯性。

Elaborate on the global development trends of the research project and its significance for academic development in Taiwan, and explain the relevance of the applicant's recent research directions and achievements to the proposed project.

二、跨國合作單位的聲譽與分工內容

Reputation and Collaborative Details of the International Partner

介紹合作單位及對象的國際聲譽與研發能量，詳述研究團隊與外國機構的具體分工項目、內容、研究方法及執行步驟。

Introduce the international reputation and research capabilities of the collaborative institution and partner, and provide a detailed description of the specific division of tasks, content, research methods, and implementation steps with the foreign institution.

三、預期成效、未來合作展望與對本校之國際化貢獻

Expected Outcomes, Future Collaboration prospects and Internationalization Contributions to NTPU

說明計畫預期成效，闡述對本校國際化目標的具體或潛在貢獻（如與非姐妹校簽署 MOU、交換或雙聯學位協議，提升學生移動力、交換教師與或學術網絡擴展），並展望與國外研究機構的後續合作可能性。

Outline the expected project outcomes, highlight specific or potential contributions to NTPU's internationalization goals (e.g., signing MOUs, exchange, or dual degree agreements with non-partner institutions, enhancing student mobility, faculty exchange, or academic network expansion), and envision future collaboration possibilities with foreign research institutions.

四、創新作為。此部分為審核之重要依據。

Innovative Contributions (A Key Evaluation Criterion)

說明本計畫在研究方法、跨域合作模式或學術應用上之創新性，並具體指出預期可為本領域或本校帶來的新增價值。

Describe the innovative aspects of the project in terms of research methodology, interdisciplinary collaboration, or academic application. Clearly identify the anticipated added value the project may contribute to the field or to NTPU.

肆、其他應檢附文件 Additional Required Documents

- 1) 國科會研究計畫核定函及核定清單影本

Copies of the National Science Council Research Project Approval Letter and Approved List

- 2) 合作機構世界排名500名之證明文件(可提供排名網站之截圖)

Proof of the Collaborating Institution's World Ranking within the Top 500 (e.g., a screenshot from a ranking website)

3) 跨國合作單位或人員之合作同意函

Collaboration Agreement Letter from International Collaboration Units or Individuals

4) 與跨國合作對象之合作成果(如無則免)

Results of Collaboration with International Partners (if none, leave blank)

5) 過去計畫執行成果(如無則免)Past Project Achievements (if none, leave blank)

若申請人曾執行 add-on 研究計畫，請提供成果證明（如期刊投稿或刊登證明），並說明跨國合作對象的貢獻及後續合作規劃。

If the applicant has conducted any add-on research projects, please provide supporting documents of the outcomes (e.g., journal submissions or publications) and describe the contributions of the international collaborators as well as plans for future cooperation.